
P R O T O K Ó Ł 

z posiedzenia Rady Dziekańskiej Wydziału Filozofii i Nauk Społecznych 

Uniwersytetu Mikołaja Kopernika w Toruniu  

z dnia 18.03.2025 r. 

OBECNI: 

1. prof. dr hab. Marek Jeziński 

2. prof. dr hab. Tomasz Kupś 

3. prof. dr hab. Zbigniew Nerczuk 

4. dr hab. Ditta Baczała, prof. UMK  

5. dr hab. Małgorzata Kowalska-Chrzanowska, prof. UMK 

6. dr hab. Jacek Poniedziałek, prof. UMK 

7. dr hab. Violetta Kopińska, prof. UMK 

8. dr hab. Marek Nasieniewski, prof. UMK 

9. dr hab. Krzysztof Pietrowicz, prof. UMK  (Dziekan) 

10. dr hab. Adam Tarnowski, prof. UMK 

11. dr hab. Michał Wróblewski, prof. UMK 

12. dr Bibianna Bałaj 

13. dr inż. Mariusz Jarocki 

14. dr Anna Kola 

15. dr Joanna Szalacha-Jarmużek 

16. dr Adrian Wójcik 

17. mgr Anna Mielczarek-Taica 

NIEOBECNI: 

1. dr hab. Jarosław Horowski, prof. UMK 

2. dr hab. Maciej Trojan, prof. UMK 

3. dr Anna Karczmarczyk 

4. Szymon Olaf Cholewiński (323660) 

5. Oliwia Kuczyńska (323673) 

6. Julia Pilimon (309438) 

7. Olga Kulpińska (324032) 

8. Natalia Łaniecka (322303) 

 

  

 

GOŚCIE: 

1. dr hab. Krystyna Mruczek-Nasieniewska, prof. UMK (głos doradczy) 

2. Dorota Szefera-Mikos 

 

GOŚCIE NIEOBECNI: 

1. prof. dr hab. Tomasz Szlendak (głos doradczy) 

2. dr Beata Bielska (głos doradczy) 

 

 

 

 

 

 

 

 



Skróty używane w protokole: 

UMK – Uniwersytet Mikołaja Kopernika 

WFiNS – Wydział Filozofii i Nauk Społecznych 

IF – Instytut Filozofii 

IBIiK – Instytut Badań Informacji i Komunikacji 

INP – Instytut Nauk Pedagogicznych 

IP – Instytut Psychologii 

IS – Instytut Socjologii 

RD – Rada Dziekańska 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



PORZĄDEK OBRAD: 

 

1. Otwarcie posiedzenia 

 

2. Informacje i komunikaty Dziekana 

 

3. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Rady Dziekańskiej z 18 lutego 2025 r.  

 

4. Opinia Rady Dziekańskiej w sprawie zmian w programie studiów na kierunku pedagogika, studia stacjonarne 

pierwszego stopnia – referuje dr hab. Violetta Kopińska, prof. UMK  

 

5. Opinia Rady Dziekańskiej w sprawie zmian w programie studiów na kierunku pedagogika, studia stacjonarne 

drugiego stopnia – referuje dr hab. Ditta Baczała, prof. UMK 

 

6. Opinia Rady Dziekańskiej w sprawie zmian w programie studiów na kierunku praca socjalna, studia 

stacjonarne pierwszego stopnia – referuje dr hab. Ditta Baczała, prof. UMK 

 

7. Opinia Rady Dziekańskiej w sprawie zmian w programie studiów na kierunku dziennikarstwo i komunikacja 

społeczna, studia stacjonarne pierwszego stopnia – referuje prof. dr hab. Marek Jeziński 

 

8. Opinia Rady Dziekańskiej w sprawie zmian w programie studiów na kierunku dziennikarstwo i komunikacja 

społeczna, studia stacjonarne drugiego stopnia – referuje prof. dr hab. Marek Jeziński 

 

9. Opinia Rady Dziekańskiej w sprawie zmian w programie studiów na kierunku filozofia, studia stacjonarne 

pierwszego stopnia – referuje prof. dr hab. Tomasz Kupś 

 

10. Opinia Rady Dziekańskiej w sprawie zmian w programie studiów na kierunku filozofia, studia stacjonarne 

drugiego stopnia – referuje prof. dr. hab. Tomasz Kupś 

 

11. Wolne wnioski  

 
 
 
 
 
 

  



Posiedzenie Rady Dziekańskiej Wydziału Filozofii i Nauk Społecznych Uniwersytetu Mikołaja 

Kopernika, odbyło się w trybie stacjonarnym dnia 18 marca (wtorek) 2025 roku, o godz. 13.15  

w budynku Wydziału Filozofii i Nauk Społecznych  

przy ul. Lwowskiej 1 (Instytut Nauk Pedagogicznych), sala 394 (II piętro). 

 

 

Ad 1. Otwarcie posiedzenia  

Przewodniczący obrad, Dziekan dr hab. Krzysztof Pietrowicz, prof. UMK, otworzył posiedzenie Rady 

Dziekańskiej WFiNS witając członków i członkinie Rady Dziekańskiej. Dziekan poprosił dr Bibiannę Bałaj o 

konsultowanie protokołu z posiedzenia Rady Dziekańskiej, na co Pani doktor wyraziła zgodę.  

 

Ad 2. Informacje i komunikaty  

 

Dziekan podziękował za organizację Drzwi Otwartych na Auli UMK, które odbyły się 4 marca 2025r.   

 

Dr hab. Krzysztof Pietrowicz, prof. UMK poinformował, że Narodowe Centrum Nauki ogłosiło kolejny 

konkurs OPUS 29 na projekty badawcze, przeznaczony dla naukowców na wszystkich etapach kariery naukowej 

i istnieje możliwość ubiegania się o finansowanie projektów badawczych. 

 

Dziekan dodał, że do 19 marca Pani Iwona Leśniewicz oczekuje na wnioski w sprawie XXV edycji Nagród 

Marszałka Województwa Kujawsko-Pomorskiego.  

 

Dr hab. Krzysztof Pietrowicz, prof. UMK poruszył również kwestię badań dla Urzędu Miasta przeprowadzanych 

przez pracowników Wydziału. Obecnie badania socjologiczne, ale w planach są też badania realizowane przez 

psychologów oraz nauk pedagogicznych.  

 

Dziekan dodał, że w Dziekanacie nastąpi zmiana. Pani Sylwia Nurkiewicz przechodzi do Uniwersytetu 

Otwartego. Nowo zatrudniona osoba, będzie m.in. zajmowała się obsługą projektów.   

 

Dziekan przekazał głos dr Adrianowi Wójcik. 

 

Dr Adrian Wójcik zachęcił do udziału w ogłoszonym konkursie na wybór zespołów badawczych 

reprezentujących priorytetowe obszary badawcze UMK. Można uzyskać dofinansowanie na realizacje badań do 

600 000 zł. Pierwszy etap składania wniosków od 17 marca do 7 kwietnia 2025 roku, natomiast drugi etap od 30 

czerwca do 31 sierpnia 2025 roku.  

 

Dr Adrian Wójcik poinformował, że Przewodniczący Rady Dyscypliny Nauk Biologicznych dr hab. Dariusz 

Smoliński, prof. UMK poprosił o poparcie pisma do Rektora regulującego zasady przyznawania środków kosztów 

pośrednich w ramach grantów i poprosił o podpisanie pisma przez Przewodniczących Rad Dyscyplin. 

 

Dr Adrian Wójcik dodał, że jest dostępny Projekt rozporządzenia Ministra Nauki i Szkolnictwa Wyższego 

zmieniającego rozporządzenie w sprawie ewaluacji jakości działalności naukowej. 

 

Dr Adrian Wójcik po spotkaniu z Panią Prorektor dr hab. Magdaleną Barwiołek, prof. UMK uzyskał 

informację, że prawdopodobnie UMK wprowadzi egzaminy na poziomie B2 z języka polskiego dla studentów 

zagranicznych, którzy studiują po polsku. 

 

Ad 3. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Rady Dziekańskiej z 18 lutego 2025 r.  

 

Dr inż. Mariusz Jarocki zreferował wniosek w sprawie przyjęcia protokołu z posiedzenia Rady Dziekańskiej z 

dnia 18 lutego 2025 roku stwierdzając, że jest zgodny z przebiegiem obrad i poprosił członków RD o jego przyjęcie.  

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Dziekan zarządził głosowanie jawne poprzez uniesienie ręki. 

 

Liczba oddanych głosów: 18 

Tak: 18  Nie: 0   Wstrzymuję się: 0 

 



Dziekan poinformował, że punkt 4, 5, 6 porządku obrad zostanie zreferowany razem, a następnie przeprowadzone 

zostaną trzy głosowania. 

 

Ad 4. Opinia Rady Dziekańskiej w sprawie zmian w programie studiów na kierunku pedagogika, studia 

stacjonarne pierwszego stopnia – referuje dr hab. Violetta Kopińska, prof. UMK 

 

Ad 5 - Opinia Rady Dziekańskiej w sprawie zmian w programie studiów na kierunku pedagogika, studia 

stacjonarne drugiego stopnia – referuje dr hab. Ditta Baczała, prof. UMK 

 

Ad 6.  Opinia Rady Dziekańskiej w sprawie zmian w programie studiów na kierunku praca socjalna, studia 

stacjonarne pierwszego stopnia – referuje dr hab. Ditta Baczała, prof. UMK 

Głos zabrała dr hab. Ditta Baczała, prof. UMK informując, że zmiany na kierunku pedagogika pierwszego i 

drugiego stopnia dotyczą wprowadzenia treści programowych zgodnie z zarządzeniem. Na tych dwóch stopniach 

został dodany przedmiot „Warsztat umiejętności społecznych”.  

Pani Profesor dodała, że na kierunku praca socjalna wprowadzono duże zmiany w programie. W przedmiotach, 

godzinach i punktach oraz zgodnie z zarządzaniem Pana Rektora treści programowe. Wprowadzono także przedmiot 

„Warsztat umiejętności społecznych”. 

Pani Profesor poprosiła o pozytywne opinie w każdym z tych punktów. 

Dziekan otworzył dyskusję w punkcie 4-6. 

Prof. dr hab. Zbigniew Nerczuk wyraził poparcie dla utworzenia przedmiotu „Warsztat umiejętności 

społecznych”. Zapytał w jaki sposób będzie prowadzony przedmiot.  

Dr hab. Ditta Baczała, prof. UMK odpowiedziała podając przykłady: studenci będą odgrywać odpowiednie 

scenki, uczestnicząc w rozwiązywaniu trudnych sytuacji społecznych, diagnozując swoje potrzeby w tym swoje 

deficyty.  

Dziekan zarządził głosowanie jawne poprzez podniesienie ręki. 

 

Głosowanie w punkcie 4 

 

Liczba oddanych głosów: 18 

Tak: 18  Nie: 0   Wstrzymuję się: 0 

 

Głosowanie w punkcie 5 

 

Liczba oddanych głosów: 18 

Tak: 18  Nie: 0   Wstrzymuję się: 0 

 

Głosowanie w punkcie 6 

 

Liczba oddanych głosów: 18 

Tak: 18  Nie: 0   Wstrzymuję się: 0 

 

Dziekan poinformował, że punkt 7 i 8 porządku obrad zostanie zreferowany razem, a następnie przeprowadzone 

zostaną dwa głosowania. 

 

Ad 7. Opinia Rady Dziekańskiej w sprawie zmian w programie studiów na kierunku dziennikarstwo i 

komunikacja społeczna, studia stacjonarne pierwszego stopnia – referuje prof. dr hab. Marek Jeziński 

 

Ad 8. Opinia Rady Dziekańskiej w sprawie zmian w programie studiów na kierunku dziennikarstwo i 

komunikacja społeczna, studia stacjonarne drugiego stopnia – referuje prof. dr hab. Marek Jeziński 

 

Prof. dr hab. Marek Jeziński poprosił o poparcie pomysłu związanego z abgrejdowaniem studiów, gdyż od kilku 

lat nie był zmieniany program, a pojawiły się nowe kwestie w dziedzinie komunikowania i w świecie medialnym. 

Dodał, że dostosowując studia do bieżącym czasów i komunikowania się wprowadzone zostaną nowe przedmioty na 



pierwszym i drugim stopniu studiów, natomiast niektóre przedmioty ulegną przemianie programowej. Zostanie 

wprowadzony m.in. przedmiot „O słuchaniu”, który będzie dotyczył kompetencji związanych z dźwiękiem, ze 

słyszeniem i słuchaniem. Profesor dodał, że od przyszłego roku akademickiego podniesiona zostanie ilość godzin z 

1595 na 1715 na studiach pierwszego stopnia i analogicznie na studiach drugiego stopnia.  

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Dziekan zarządził głosowanie jawne poprzez podniesienie ręki. 

 

Głosowanie w punkcie 7 

 

Liczba oddanych głosów: 18 

Tak: 18  Nie: 0   Wstrzymuję się: 0 

 

Głosowanie w punkcie 8 

 

Liczba oddanych głosów: 18 

Tak: 18  Nie: 0   Wstrzymuję się: 0 

 

Dziekan poinformował, że punkt 7 i 8 porządku obrad zostanie zreferowany razem, a następnie przeprowadzone 

zostaną dwa głosowania. 

 

Ad 9. Opinia Rady Dziekańskiej w sprawie zmian w programie studiów na kierunku filozofia, studia 

stacjonarne pierwszego stopnia – referuje prof. dr hab. Tomasz Kupś 

 

Ad 10. Opinia Rady Dziekańskiej w sprawie zmian w programie studiów na kierunku filozofia, studia 

stacjonarne drugiego stopnia – referuje prof. dr. hab. Tomasz Kupś 

Prof. dr hab. Tomasz Kupś poinformował, że zmiany, które zostały wprowadzone są związane z dostosowaniem 

się i wizytacją Polskiej Komisji Akredytacyjnej oraz sprostaniem nowościom w programie studiów. Profesor poprosił 

o pozytywną opinię dodając, że szczegółowe dane dotyczące zmian dostępne są dla członków Rady w zespole 

Microsoft Teams. 

Wobec braku głosów w dyskusji, Dziekan zarządził głosowanie jawne poprzez podniesienie ręki. 

 

Głosowanie w punkcie 9 

 

Liczba oddanych głosów: 18  

Tak: 18  Nie: 0   Wstrzymuję się: 0 

 

Głosowanie w punkcie 10 

 

Liczba oddanych głosów: 18 

Tak: 18  Nie: 0   Wstrzymuję się: 0 

 

Ad 11. Wolne wnioski  

 

Dr hab. Adam Tarnowski, prof. UMK poinformował, że problem zgłosili pełnomocnicy do spraw weryfikacji 

studentów w rejestrze sprawców przestępstw na tle seksualnym. Okazało się, że jest tego bardzo dużo. Pełnomocnicy 

dochodzą do danych wrażliwych, które nie powinny leżeć w szufladzie. Profesor zaproponował zatrudnienie 

pracownika administracyjnego odpowiedzialnego za te dokumenty, bądź odciążając pełnomocników przynoszenie 

zaświadczenia przez studentów, tak jak przynoszą zaświadczenia z Krajowego Rejestru Karnego. 

 

Dziekan dodał, że przekazanie tego procesu jednej osobie wydłuży ścieżkę przekazywania dokumentów.  

 

Mgr Anna Mielczarek-Taica poinformowała, że najprawdopodobniej nie ma konieczności przekazywania 

zaświadczenia w wersji papierowej, a można je weryfikować w wersji elektronicznej. Chcąc zniszczyć po 10 latach 

kopie dokumentów należy wystąpić o zgodę do Archiwum Państwowego.  

Dr hab. Ditta Baczała, prof. UMK dodała, że w zaświadczeniu widnieją wszystkie dane, które mogą 

przyczynić się do różnych poczynań, wykraczających poza prawo.  



Członkowie Rady omówili kwestię zaświadczeń i danych wrażliwych. Wobec trwającej dyskusji Dziekan 

postanowił omówić temat podczas Rady Rektorskiej.  

Nie zgłoszono wolnych wniosków. Dziekan podziękował przedstawicielom Rady Dziekańskiej i zakończył 

posiedzenie o godzinie 14:16.  

 

 

 

 

 

 

 

Protokołowała:       Konsultant protokołu: 

Dorota Szefera-Mikos     dr Bibianna Bałaj 


